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Друковані видання 

Подякували кращим працівникам країни за високий професіоналізм  

"Голос України" 

Глава парламенту Володимир Рибак учора нагородив відзнаками Верховної Ради 
працівників освіти, культури, промисловості та державних установ. Зокрема, за особливі успіхи 
у здійсненні навчання і виховання учнів, вихованців, слухачів 29 працівникам загальноосвітніх, 
професійно-технічних, дошкільних та позашкільних навчальних закладів за 2013 рік 
присуджено Премію Верховної Ради України. 

Вручаючи нагороди за вагомий особистий внесок у соціально-економічний та 
культурно-освітній розвиток держави, сумлінну працю та високий професіоналізм кращим 
працівникам країни, Володимир Рибак підкреслив: «Нагороди — це визнання вашої праці». 

Керівник парламенту також зазначив, що «наші люди заслуговують на краще життя, на 
спокій і порядок». Він наголосив, що «майбутнє України будується не на Майдані, а на заводах, 
в аудиторіях, на ланах і підприємствах». «А ви і є наше краще майбутнє», — додав Володимир 
Рибак. 

Голова Верховної Ради привітав присутніх з наступаючими Новим роком, Різдвом 
Христовим та побажав усім ладу в сім’ях та державі. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=309724 

Александр Ефремов: «Мы хотим построить общество, в котором всем было бы 

комфортно»  

"КоммерсантЪ" (Украина) 

В Партии регионов не планируют вносить изменения в Конституцию и отменять 
всенародные выборы президента. Об этом председатель парламентской фракции ПР Александр 
Ефремов сообщил. Он также рассказал о причинах отказа властей от подписания соглашения об 
ассоциации с ЕС; о том, как Украина и Россия будут координировать свои внешнеполитические 
действия; о взаимоотношениях внутри ПР и о Юлии Тимошенко. 

— Какой, по вашему мнению, главный итог работы Верховной рады в прошлом году? 

— Год был сложный. На выборах общество хотело увидеть новые лица, и эти люди 
прошли в Верховную раду. Многие из них не имеют опыта парламентской работы, а некоторые 
— вообще опыта работы, так что мы получили "Майдан в парламенте". На самом деле, может, 
это и неплохо, если люди готовы к самообучению и идут дальше. Но пока я вижу, что 
некоторые не хотят обучаться и в результате весь год находятся в состоянии митинга. Так что 
назвать работу Верховной рады эффективной на 100% нельзя. Тем не менее нам удалось 
принять ряд важных законопроектов — это и Уголовный процессуальный кодекс, и законы, 
связанные с реформой судебной власти, и законы, которые убирают лицензирование и 
квотирование по различным группам товаров, что способствует развитию бизнеса. Парламент 
работал. 

— Как вы оцениваете "московские соглашения" президентов Виктора Януковича и 
Владимира Путина? Что предложила украинская сторона в обмен на то, чтобы получить 
существенную скидку на газ и $15 млрд? 

— Подписанные в Москве протоколы открыты и были опубликованы до подписания. 
Все это находилось в публичном доступе, поэтому говорить, что "сдавались интересы 
Украины", более чем неуместно. Двум президентам удалось договориться по вопросам, 
которые ранее были оговорены и имеют для Украины большое значение. Мы получили 
снижение цены газа — это очень хорошо, потому что мы переплачивали колоссальные деньги 
по договору, который подписала в свое время Юлия Тимошенко. И плюс к этому Россия 
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выкупает облигации Украины на $15 млрд. Это очень хорошее подспорье для решения проблем 
в государстве. 

Мы подписываем договор с Российской Федерацией, который дает возможность нашим 
компаниям осуществлять кооперацию по производству сложной техники — к примеру, 
самолетов, а также в других отраслях: судостроении, космической отрасли, то есть в тех 
сферах, в которых мы можем сотрудничать с РФ и быть конкурентоспособными. А работать в 
этих направлениях по отдельности для наших стран довольно проблематично. В частности, для 
России, потому что часть продукции традиционно выпускалась на территории Украины. 

— Кооперация настолько выгодна России, что в РФ согласились на существенное 
снижение цены газа? 

— Да, это выгодно России! Но в том числе это выгодно и Украине. Когда у нас с 
Россией начал падать товарооборот, это сказалось на Украине в большей степени, но в России 
тоже снизился ВВП. Думаю, немалую роль в этом сыграло нарушение связей, которые 
традиционно работали в рамках кооперации при производстве нашей продукции. 

Кроме того, мы давно поднимали вопрос о справедливой цене на газ — за вычетом 
транспортировки до Европы и с учетом "харьковских договоренностей". Президенты 
договорились о справедливой цене. Стоит учитывать, что те $15 млрд, которые мы получим от 
России,— это не кредит, а выкуп наших ценных бумаг, и по ним Украина будет выплачивать 
проценты! Причем на очень хороших условиях! 

— Известно, что цена газа будет пересматриваться каждый квартал. Вы не 
опасаетесь, что Россия сможет это использовать как элемент давления на Украину? И каким 
образом цена газа будет учтена в госбюджете, который формируется на год? 

— Это вполне естественная формула — цена газа привязывается к цене итальянской 
нефти, и в зависимости от этого она будет варьироваться в сторону увеличения или снижения. 
В бюджет цена газа будет заложена со всеми возможными рисками — правительство выберет 
усредненную прогнозируемую цену. Так что рисков для бюджета не будет. 

А что касается давления, то почему мы все рассматриваем с точки зрения давления со 
стороны России? А с точки зрения Европы это не давление на Украину? Давайте отстаивать 
свои национальные интересы, защищать людей и свою экономику! 

— Какой у нас теперь, после подписания "московских соглашений", внешнеполитический 
вектор? Возможно ли вступление Украины в Таможенный союз в ближайшее время? 

— Вопрос о Таможенном союзе не рассматривался и не обсуждается вообще! У нас есть 
закон, который мы приняли,— о том, что мы видим себя европейской страной. Мы и дальше 
будем принимать законы, которые соответствуют лучшим европейским стандартам, и внедрять 
их в Украине. 

Важно понимать: подписав какую-то бумагу с какой-то страной, мы не окажемся 
мгновенно такими, как они. Это иллюзия! Я не устаю вспоминать высказывание Ремарка, 
который говорил, что 80% людей при принятии решений руководствуются фантазиями и 
только 20% — фактами. Так вот, имея факты на руках, я могу сказать: если бы мы подписали с 
Европейским союзом документы о зоне свободной торговли на тех условиях, которые нам 
предлагались, то в следующем году мы потеряли бы значительную часть промышленного 
потенциала нашего государства! Сотни тысяч людей могли бы остаться без работы! Это факты! 

Теперь важно понять, чего мы хотим. Мы хотим построить общество, в котором всем 
было бы комфортно. Для этого мы определились — и мы, и Россия, кстати, тоже,— что мы 
берем за основу те ценности, которые есть в лучших странах Европейского союза. Используя их 
практику, мы будем адаптировать свое законодательство. Вот этим нам надо заниматься! 
Вторая задача — модернизация наших промышленных предприятий. Если мы не перейдем на 
стандарты, которые действуют в ведущих европейских странах, и не достигнем их уровня 
качества продукции, дальше в ЕС стремиться бессмысленно. Приходить в любое содружество 
не на правах партнера, а на других правах — унизительно, это не лучший выбор для любого 
государства. 
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— Это значит, что мы продолжим работу по интеграции в ЕС? 

— А у нас же никто вектор не менял! И президент, и правительство заявили, что 
вопросы европейской интеграции остаются в повестке дня, и мы только взяли паузу в этом 
вопросе. 

— Когда, по вашему мнению, эта пауза может закончиться? 

— Это зависит от переговоров, которые мы продолжим. Если коллеги из Европы увидят 
в нас партнеров и поймут наши проблемы, которые возникают в связи с получением Украиной 
ассоциации с ЕС, и отреагируют на них соответствующим образом, процесс ускорится. Чем 
раньше мы пройдем этот путь, тем раньше встанет вопрос подписания соглашения об 
ассоциации (СА). 

— После встречи в Москве Виктора Януковича и Владимира Путина было сказано, что 
теперь Украина будет координировать свои внешнеполитические действия с Россией. В чем 
это будет выражаться? 

— Мы с любой страной, с которой подписываем какие-то соглашения, их координируем! 
С Россией у нас подписан договор о стратегическом партнерстве — а если стороны 
подписывают документ о партнерских отношениях, логично, что они договариваются о 
координации своих действий. 

У некоторых сразу возникает вопрос — а не потеря ли это суверенитета? Нет! Потеря 
суверенитета заключается в том, что кому-то передаются какие-то полномочия. Украина 
никому никаких полномочий не передавала! 

— А вы верите в то, что Россия будет координировать свои действия с Киевом? 

— Жизнь покажет. У многих возникает обеспокоенность — как будет вести себя Россия? 
Не будет ли Москва диктовать нам условия? Это те главные вопросы, которые есть сейчас. 

Но я думаю, что руководству РФ невыгодно какое-то нагнетание обстановки. В 
последнее время со стороны РФ были очень толерантные заявления: "Мы хотели бы иметь 
отношения с Украиной, но при условии, если Украина сама примет решение об этом". Поэтому 
будем надеяться, что у нас выстроятся нормальные партнерские отношения двух братских 
стран. 

— Европейские политики до последнего говорили, что ЕС готов подписать СА. Как это 
повлияло на итог переговоров с Россией? 

— Безусловно, в России увидели нашу работу с Европейским союзом и оценили свои 
возможные проблемы — если мы подписываем соглашение с ЕС, мы открываем границу для 
европейских товаров, тогда как с РФ у нас действует режим льготного перемещения товаров 
через границу. Поэтому российская сторона четко сказала: "Если вы подписываете это, мы 
будем вынуждены реагировать соответствующим образом, потому что мы должны защитить 
свой рынок". 

И здесь, если здраво рассудить, особых инсинуаций нет. Другое государство защищает 
свой рынок и дает преимущество своим товарам. Так поступают разумные страны! Это только 
мы в свое время документы по вступлению в ВТО подписали в ускоренные сроки, но на таких 
условиях, что теперь около 300 групп товаров хотелось бы защитить, но вот задним числом уже 
не получается. В свое время я говорил Виктору Ющенко, что нельзя необдуманно подписывать 
документы, к примеру, о нулевой ставке генно-модифицированного мяса при поставках в 
Украину. Сегодня мы получаем негатив, который был заложен тогда, когда наши специалисты, 
работавшие над договором, не отстояли интересы нашего государства. 

Большая заслуга нашего президента и правительства в том, что они увидели последствия 
и признали, что, с одной стороны, наша продукция неконкурентоспособна. И это факт! А с 
другой стороны, мы открываем рынок для иностранных товаров, а значит, это приведет к 
потерям на внутреннем рынке. Существует и третья сторона — когда Россия отменит льготное 
перемещение наших товаров через свою границу, мы потеряем большую часть промышленного 
потенциала. А что дальше? 
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Нужно было взять на себя смелость и в условиях, когда мы три года агитировали за 
подписание соглашения об ассоциации с ЕС, сейчас сказать: если мы подпишем соглашение на 
тех условиях, которые прорабатывались экономическим блоком Кабмина, то будет беда для 
нашего государства! Президент взял на себя эту ответственность. 

— Резкая смена вектора спровоцировала выход людей на улицы, появился Евромайдан. 
Украинцы, которым последние полтора года рассказывали о преимуществах европейской 
интеграции, не получили того, к чему их готовили, и чего они ожидали. Как власть будет 
решать эту проблему? 

— Вся наша проблема в том, что в нашей истории мы многие вопросы решали 
революционным путем. Страна, которая проходит много революций, никогда не бывает 
успешной. Если мы хотим жить в успешной стране, проблемы надо решать эволюционным, а не 
революционным путем. 

Есть пример 2004 года, когда тоже взялись что-то решить революционным путем. В 
результате страна ушла на пять лет назад, а не вперед! Мы должны учиться на своих ошибках 
— все конфликты должны решаться за столом переговоров! Насколько у представителей 
оппозиции хватит авторитета для того, чтобы управлять ситуацией на Майдане, я не знаю. Этот 
вопрос надо задавать им. Со своей стороны мы готовы садиться за стол переговоров и решать 
все вопросы путем диалога. 

— Это значит, что власть не будет силовыми методами разгонять митингующих на 
Майдане? 

— Президент заявил, что никаких силовых действий против участников Евромайдана не 
будет. Более того, президент пошел навстречу и оппозиции, и представителям Майдана. По его 
просьбе прокуратура рассмотрела данный вопрос. Из 19 человек, которые были задержаны, 15 
уже выпущены и находятся дома. 

Открыто уголовное производство по событиям в ночь с 29 на 30 ноября. Президент 
занимается и вопросами, возникшими во время последней встречи народных депутатов 
фракции Партии регионов с правительством. Замечания, которые высказываются в адрес 
правительства, анализируются, и, как мне видится, президент сделает свои выводы. 

— На этой встрече активно критиковали экономический блок правительства. Кто из 
министров может быть уволен? 

— Критика была не только в отношении экономического блока. Обсуждали все 
проблемы, которые есть в нашем государстве. Депутаты открыто высказывались по вопросам, 
которые существуют в системе власти — это вопросы, связанные с коррупцией, превышением 
полномочий силовых структур, давлением на бизнес и так далее. Было принято решение, что 
депутаты подадут свои замечания относительно работы министерств премьер-министру 
Николаю Азарову, а он их обобщит и представит президенту. 

Вместе с тем мы должны понимать, что информация президенту поступает не только от 
депутатов. У него есть широкий круг институтов, которые информируют его о происходящем в 
государстве. Он будет принимать решение самостоятельно, и мы должны предоставить 
президенту такое право, а не делать так, как этого требуют на Майдане. Под давлением такие 
вещи не происходят! 

— Оппозиция и коммунисты собрали подписи за отставку правительства. Есть ли 
голоса? 

— Этот вопрос можно поставить на голосование только на следующей сессии 
Верховной рады. Если оппозиция говорит, что есть голоса, пусть ставит. Если это просто 
голословные заявления, то не надо вообще поднимать эту тему. Правительство должно 
работать нормально — чем больше доверия к правительству, тем больше доверия к 
государству, и тем более дешевые деньги страна может привлечь на свое развитие. 

— С кем из лидеров оппозиционных фракций вам проще находить общий язык? Кто из 
них охотнее шел на компромисс? 
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— Я работаю со всеми представителями фракций вне зависимости от личных симпатий 
или антипатий. Есть политические фракции, которые по своей идеологии для меня 
противоречивы, а есть те, с кем мы можем сотрудничать по ряду направлений. Моя задача — не 
противостоять, а объединять, чтобы мы могли что-то сделать вместе. 

— Противоречивые по идеологии — это "Свобода"? 

— В том числе и "Свобода"! Я высказываю свою личную точку зрения, некоторые 
идейные посылы и действия отдельных членов этой партии вызывают у меня неприятие. 

— Появилась информация, что фракцию Партии регионов могут покинуть 15-20 
человек. Первыми из нее вышли Давид Жвания и Инна Богословская. Существует ли конфликт 
во фракции и разделение на группы влияния? Например, говорят о том, что часть людей 
ориентируется на представителей бизнеса или чиновников, скажем, на первого вице-премьера, 
секретаря Совета национальной безопасности и обороны, главу администрации президента. 

— Для меня нет таких понятий — чей депутат, и на кого он ориентируется. Для меня 
есть депутат фракции Партии регионов. Я одинаково работаю со всеми, и мне важно сохранять 
нормальную рабочую атмосферу. Мы каждую пленарную неделю проводим собрания фракции, 
я внимательно выслушиваю все точки зрения. По вопросам, которые поднимают депутаты, 
информирую, если это требуется, правительство или администрацию президента. 

Я рад тому, что члены Партии регионов составляют в нашей фракции монолитный 
костяк. Сомневаюсь, что кому-то удастся нас расшатать! А эти два человека, которые вышли... 
Проследите их политический путь, что они раньше говорили, и вам все станет ясно. 

У меня, как у главы фракции, 14 заместителей, семь из них — руководители депутатских 
групп. У нас нет группы Сергея Левочкина или кого-то еще. Человека невозможно сделать 
чьей-то собственностью! Это оскорбительно для депутата, когда пресса пишет, что он является 
чьим-то человеком. Я работаю с каждым из семи руководителей групп, с каждым депутатом! 
Для меня ни цвета, ни окраса, ни принадлежности не существует! А как считают депутаты, на 
кого они больше ориентированы,— это их дело. У нас во фракции нет проблем во 
взаимоотношениях — все семь руководителей групп присутствуют на совете фракции, и мы 
совместно принимаем решения. 

— Как вы считаете, возможно ли возвращение Конституции образца 2004 года? Об 
этом говорили Давид Жвания и многие эксперты. 

— Я считаю, что ничего нельзя делать противоправными методами. То, что было 
сделано в 2004 году, сказалось на сегодняшней ситуации. Тогда нельзя было проводить третий 
тур выборов, это было неконституционно! В 2004 году я был категорически против 
пропорциональной системы выборов и заявлял об этом публично. Все тогда придерживались 
другой точки зрения. В первую очередь это было выгодно основным политическим игрокам — 
Социал-демократической партии и другим, они думали, что благодаря этому наберут больше 
голосов. Я тогда говорил, что наша политическая система не готова к этому — она, кстати, и 
сегодня недостаточно развита. И этим надо заниматься! 

Однако решение было принято, и через несколько лет общество начало говорить: мы 
потеряли депутатов в регионах, депутаты не работают. После этого мы вернулись к смешанной 
системе — половина по партийным спискам, половина по мажоритарным округам. Это был 
консенсус, который и должен быть в парламенте между основными политическими игроками. 
Потому что парламент — это своеобразная модель нашего общества. 

Я не вижу модели, согласно которой мы снова могли бы перейти к формированию 
парламента по пропорциональной системе. Это больше лозунги, а не реальное знание 
политической ситуации в стране. 

— А вариант чистой мажоритарной системы вы не рассматриваете? 

— Вариант чистой "мажоритарки" без привязки к партийной системе, с моей точки 
зрения,— вообще неэффективный путь для любого демократического государства. В 
цивилизованном мире управление страной происходит через политические партии. Именно 
партии потом несут ответственность за людей, которых они рекомендуют во власть. 
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Политические партии следует развивать, и в конечном итоге мы придем к системе, когда у нас 
будет, по всей видимости, пропорциональная система. Но к этому нужно идти — готовить и 
страну, и политические структуры. 

— Какие задачи на будущий год поставили перед фракцией президент и правительство? 
Какие законы планируется принять? 

— Сейчас в парламенте около двух тысяч зарегистрированных законопроектов, которые 
подали президент, правительство или народные депутаты. Сложно акцентировать внимание на 
том, что важно, а что нет. Очевидно одно: есть программа экономических реформ, которая 
инициирована президентом, и мы должны понимать, что нельзя останавливаться в проведении 
реформ. Это болезненный путь, но его нужно пройти. Тот же Европейский союз — это не 
подписание бумаг. Это скрупулезная работа по внедрению норм ЕС. Вот такую работу мы 
должны продолжить! И если представители ЕС помогут нам на партнерских началах, мы 
скажем им спасибо! 

— Следующий год — предвыборный. В оппозиции опасаются, что Партия регионов 
пойдет на отмену всенародных выборов для избрания президента в парламенте. 

— Это очередная "утка", о которой говорят совершенно безответственные люди! Это 
делается для того, чтобы опорочить нашу политическую силу. Я могу им ответить следующее: 
в свое время, когда они были у власти, они предлагали нашей политической силе и Виктору 
Януковичу избраться в президенты в парламенте. Это предлагала Юлия Тимошенко! Она 
предлагала создать широкую коалицию на условиях, что она остается премьером, а Виктора 
Януковича избирают в президенты. Виктор Янукович категорически отказался тогда от этого 
предложения. Сейчас они боятся об этом говорить, но мы говорим открыто, я сам был 
участником этих переговоров. Так вот, Виктор Янукович тогда отказался и сказал, что 
президента страны должен избирать народ! И я сомневаюсь, что кто-то сможет повлиять на его 
точку зрения. 

— Как вы считаете, отказ от подписания СА и последующие события на Майдане 
сказались на рейтинге президента? Это снизило его шансы на переизбрание? 

— Люди будут делать выводы о том, какое решение принял президент, и как это 
повлияет на их жизнь. Если бы мы подписали СА, а завтра разрушили всю экономику, и страна 
была бы нищей, я думаю, перспектив у нас бы точно не было. А если нам удастся удержать 
экономику, все социальные выплаты будут выплачиваться и индексироваться в рамках 
законодательства, то, я думаю, народ это оценит. У Виктора Януковича, как ни у кого другого, 
самые высокие шансы быть избранным президентом в 2015 году. И сейчас у него самый 
высокий рейтинг. 

— Возможно ли досрочное освобождение экс-премьера Юлии Тимошенко — путем 
декриминализации статей, по которым она осуждена, или разрешения выехать на лечение за 
границу? 

— А вы спросите об этом у лидеров оппозиции — Арсения Яценюка или Виталия 
Кличко, а потом проанализируйте их действия. Мне кажется, они больше играют, чем делают. 

— В Киеве не проводятся выборы, а председатель Киевской городской 
госадминистрации Александр Попов отстранен от должности. Как будет решен этот 
вопрос? Может быть, будет принято политическое решение о выборах? 

— А мы для себя это политическое решение уже приняли. Не мы загнали город Киев в 
юридический тупик! Это сделали наши оппоненты, которые сегодня кричат, что столица 
находится без власти! Для того чтобы вывести Киев из этого тупика, надо честно себе 
признаться, что выборы, согласно Конституции, должны проходить осенью 2015 года. И мы 
тогда должны избрать и депутатов, и мэра. И тогда ни у кого не возникнет вопросов по поводу 
неправомерности избрания того или иного человека. 

http://www.kommersant.ua/doc/2374996 
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Ничему не Рада  

Александр Радчук, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Первое пленарное заседание Верховной Рады в 2014 году представители трех 
оппозиционных фракций — "Батькивщины", УДАРа и "Свободы" — начнут с блокирования 
трибуны. После силового разгона мирной акции протеста на майдане Незалежности 30 ноября 
представители оппозиции в парламенте выдвинули три ключевых требования для выхода из 
политического кризиса: отставка правительства Николая Азарова, внесение изменений в 
Конституцию для возврата к парламентско-президентской форме правления и проведение 
досрочных выборов президента. "На практике достичь этих требований будет тяжело, но 
теоретически возможно. Сейчас в парламенте есть все необходимые предпосылки переломить 
ситуацию и найти выход из политического кризиса",— заявил лидер фракции "Свобода" Олег 
Тягныбок. Впрочем, собрать необходимое количество голосов в поддержку первого своего 
требования — отставки правительства — оппозиции в конце уходящего года так и не удалось: 
фракция коммунистов в последний момент отозвала свои подписи под соответствующим 
проектом постановления. "Одно большое достижение на данный момент — в Верховной раде 
сейчас уже невозможно проголосовать за кого-то и тихонько принять нужные власти 
решения",— заявил лидер фракции УДАР Виталий Кличко. 

Народные депутаты от Партии регионов не намерены искать компромисс с оппозицией. 
При этом представители ПР признались, что необходимого количества голосов для принятия 
важных решений у них нет. "В 2014 году Верховная Рада будет работать по принципу 
ситуативного большинства. Как правило, в такое большинство объединяются народные 
депутаты-мажоритарщики вне зависимости от партийной принадлежности",— поделился с "Ъ" 
народный депутат Ярослав Сухой (Партия регионов). Придерживаться такого формата 
голосования в будущем обещают и коммунисты. "Голосования коммунистов будут зависеть от 
общего видения реализации нашей антикризисной программы",— заявил лидер фракции 
Компартии Петр Симоненко. 

"Компромисс в парламенте в 2014 году невозможен хотя бы потому, что Верховной 
Рады как полноценного высшего законодательного и представительского органа народа 
попросту не существует. Она рассматривается как политическое ристалище, как некое место 
для ведения политической борьбы и будет использоваться как площадка для президентской 
предвыборной кампании. Серьезные решения приниматься не будут",— прогнозирует экс-
председатель парламента, народный депутат Владимир Литвин. 

Объединить народных депутатов в следующем году смог бы вопрос о внесении 
изменений в Конституцию с целью ограничить полномочия президента. "Возможность 
компромисса в стенах парламента возрастет в случае, если народные депутаты поймут, что к 
2015 году мы идем к президентским выборам без выбора. И таким объединяющим вопросом 
может стать конституционная реформа",— считает профессор политологии Национального 
университета "Киево-Могилянская академия" Алексей Гарань. 

Еще одним способом изменить расстановку сил в Раде в 2014 году представители 
фракций называют возможность переформатирования большинства с участием 
внефракционных депутатов, которые могут объединиться в группу с правами фракции. 
Впрочем, по мнению аналитиков, это может произойти только к концу 2014 года, когда станут 
понятны шансы кандидатов в президенты. 

Политики и эксперты единогласно исключают сценарий роспуска Верховной рады в 
2014 году и назначения досрочных парламентских выборов. "Вы не увидите в этих стенах 
политических самоубийц, которые при действии нынешнего избирательного законодательства 
пойдут на досрочные выборы",— заявил народный депутат Владимир Олийнык. "Президент 
никогда не подпишет изменения в законе о выборах народных депутатов. А без этого нет 
никакого смысла проводить досрочные выборы",— заявил заместитель главы фракции 
"Батькивщина" Сергей Соболев. 

Эксперты прогнозируют, что одним из способов выхода из политического кризиса 
конституционным путем может быть возврат к парламентско-президентской форме правления и 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

10 

усиление роли парламента. "Главная задача парламента в следующем году — и это то, что 
нужно стране,— вернуть себе полномочия, которые позволят формировать правительство и 
ограничат власть президента. В противном случае парламент не станет центром принятия 
решений и останется площадкой для мелких тактических действий власти и жесткого 
противостояния политических сил",— прогнозирует Алексей Гарань. 

http://www.kommersant.ua/doc/2376436 

Є така не–партія  

Анна Даниленко, "Україна молода"  

Опозиційні лідери трансформують безстрокову акцію протесту «Євромайдан» у 
громадсько–політичне «Народне об’єднання «Майдан», яке після державної реєстрації набуде 
статусу Всеукраїнської громадської організації. Вступити туди відучора може кожен бажаючий. 

«Наше основне завдання — це максимальна кількість людей, — заявив на брифінгу у 
штабі керівник «Батьківщини» Арсеній Яценюк. — Це наша боротьба щодо участі та захисту 
результатів президентських виборів у 2015 році». 

За словами Яценюка, триває запуск інтернет–ресурсу НОМ. Серед основних завдань 
об’єднання Яценюк назвав формування нової Конституції, «де український народ повинен 
відчути, що він керує країною», а також формування плану дій для країни і робочих груп для їх 
втілення — від економіки до зовнішньої політики. «Ми не ділили посад. У нас всі — 
уповноважені особи. Все йде демократичним шляхом», — сказав Яценюк, пообіцявши днями 
видати програму діяльності НО «Майдан». 

За інформацією інформаційного порталу Zik, Олександр Турчинов уже розіслав по 
областях інструкції, відповідно до яких співголовами місцевих організацій НОМ мають стати 
по одному представнику від трьох політичних партій — «Батьківщини», «УДАРу» та 
«Свободи», а також представник студентів. Розподіл ролей у львівській робочій групі, яка 
працює над створенням осередку НОМ, відбувся так: семеро з десяти співголів — політики. 
Представник студентського середовища лише один — Василь Молдаван, який є помічником 
«свободівки» Ірини Фаріон. Від громадського сектору місце знайшлося лише двом особам — 
ректор Іванові Вакарчуку та дисидентові Ігореві Калинцю. Роль тих громадських активістів, які 
безпосередньо творили майдани у містах, фактично зводиться до нуля. 

«Під час Майдану–2004 було сформовано Комітет національного порятунку. Там були 
різні люди — дуже хороші і дуже погані, але ніхто з них не представляв і не був авторитетним 
для Сходу і Півдня. Це була тусовка для своїх. Зараз сформовано раду «Майдану», в якій бачу 
ту саму проблему. З 37 членів керівництва НОМ лише один Арсен Аваков є східняком... Хто з 
цих 37 є «своїм» для російськомовних патріотичних українців Донбасу і Криму, Одеси й 
Луганська? Це політтехнологічна помилка, яку треба обов’язково виправити», — зазначає у 
«Фейсбуці» журналіст Вахтанг Кіпіані. Реагуючи на закиди, депутат від «Батьківщини» 
Володимир Ар’єв відписує: «Народ, може, досить лайном на вентилятор? Ми з бандою 
боремося чи між собою? Потім будете з’ясовувати, хто був «майданнішим». А з таким 
підходом, як пошук правильних і неправильних серед своїх, скоро залишиться ділити місця в 
КПЗ. Схаменіться! Роботи вистачить усім діяльним, а диванні перебранки ведуть до поразки». 

Віктор Янукович вважає, що Євромайдан став вираженням прагнення українців до 
кращого життя. Як повідомила вчора прес–служба Президента, про це він заявив на нараді з 
кандидатами на пости глав райдержадміністрацій. 

Президент нагадав, що поштовхом до створення Євромайдану стало рішення уряду про 
відтермінування євроінтеграції. «Коли ми отримали такий підйом у суспільстві, коли побачили 
Євромайдан, я з самого початку казав: у цьому нічого поганого не було. Це прагнення людей до 
кращого життя», — сказав Янукович, висловивши думку, що «люди просто погано були 
поінформовані про умови Угоди з ЄС, а промисловців і виробників просто не запитали». 
Водночас Президент засудив «дії політиків, екстремістів та різного роду провокаторів, які 
захотіли отримати свій зиск від Євромайдану під час цього емоційного вибуху». «Нам треба з 
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цього всього зробити висновки, і ми це робимо, щоб у найближчому майбутньому ніколи не 
допустити таких випадків», — сказав Янукович. 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2390/180/85038/ 

Інтернет-ЗМІ 

Володимир Рибак: «Держбюджет на 2014 р. буде прийнятий 16 січня»  

РБК-Україна 

Державний бюджет України на 2014 р. буде прийнятий 16 січня 2014 р. Про це на 
підсумковій прес-конференції заявив спікер Верховної Ради України Володимир Рибак. 

"Зараз депутати згідно з календарним планом працюють в регіонах, зустрічаються з 
виборцями... Президент правильно сказав, що бюджет потрібно було приймати вчасно... Але 
парламент отримав бюджет 19 грудня, пройшла презентація бюджету на 2014 р. Були депутати, 
які виступали за те, щоб прийняти його... Але я не можу допустити, щоб бюджет приймався так 
як в 2013 році...коли він порався в ручному режимі. Цього допустити не можна", - заявив він. 

Рибак зазначив, що до 8 січня депутати зможуть подавати свої поправки до проекту 
бюджету на 2014 р. 

"Потрібно попрацювати так з бюджетом, щоб 16 січня він був прийнятий в парламенті. 
Ми прийняли постанову, щоб попрацювати над бюджетом, а 16 січня щоб він був прийнятий, 
підписаний мною, Президентом... Головне, щоб ніхто не міг в ручному режимі управляти 
фінансами. Я думаю, що бюджет буде прийнятий", - заявив Рибак. 

http://www.rbc.ua/ukr/news/politics/gosbyudzhet-na-2014-g-budet-prinyat-16-yanvarya---
rybak-25122013103800 

Валентин Наливайченко: «Керівництво МВС іде шляхом Мілошевича»   

Львівська газета.ua 

Керівництво МВС, яке віддало злочинний наказ застосувати силу і тортури проти 
мирних людей, іде шляхом Мілошевича. Такі керівники мають бути звільнені з посад і 
засуджені, а в МВС має бути проведена люстрація. Про це заявив народний депутат від партії 
«УДАР» Валентин Наливайченко в ефірі телеканалу «ЗІК». 

Він нагадав, що закон про міліцію зобов’язує правоохоронців оберігати і захищати 
мирних демонстрантів. «Спецпідрозділи застосовують проти озброєних злочинців, проти 
повстань у тюрмах, коли озброєні злочинці наступають на ядерні об'єкти. А на Майдані стояли 
українські діти. І саме проти них направили міліціонерів з кийками», – наголосив В. 
Наливайченко. 

Депутат висловив переконання, що парламенту та громадськості потрібно повернути 
функцію контролю за правоохоронними органами. А керівників, які порушили закон, – 
позбавити можливості в майбутньому займати такі посади та віддавати злочинні накази. 

http://www.gazeta.lviv.ua/news/2013/12/25/20417 

Дыры в законе об амнистии участников Евромайдана  

ЛІГАБізнесІнформ 

Кто попадет под амнистию - участники антиправительственных акций протеста или 
нанятые властью провокаторы и избивавшие мирных граждан бойцы "Беркута" 

Вчера Президент Украины Виктор Янукович подписал закон "Об устранении 
негативных последствий и недопущении преследования и наказания в связи с событиями, 
имевшими место во время проведения мирных собраний", названный в народе амнистией для 
участников Евромайдана. Еще до опубликования этого документа, принятого Верховной Радой 
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339-ю голосами "за", стали звучать комментарии юристов о том, что закон получился 
мертворожденным. Показательными являются мнения представителя судебной системы и члена 
партии власти. Так, глава Апелляционного суда Крыма Валерий Чернобук заявил, что закон об 
амнистии не имеет механизмов реализации и рискует остаться пустой декларацией. А регионал 
Владимир Олийнык сказал, что под амнистию могут попасть бившие мирных граждан бойцы 
милицейского спецназа "Беркут". Редакция обратилась к правозащитникам и юристам с 
вопросом: соответствует ли закон требованиям Евромайдана о недопустимости репрессий 
против его участников и в чем недостатки казалось бы компромиссного документа? 

Евгений Захаров, сопредседатель Харьковской правозащитной группы: 

- Закон получился очень низкого качества. К сожалению, в нем не прописано, кто 
именно должен быть освобожден от уголовного преследования. Указанная в законе норма 
настолько размыта, что под нее можно подводить людей, которые к самой цели закона никакого 
отношения не имеют, под категорию "участник акции протеста" в данном случае подпадает 
даже памятник Ленину. А ведь "Беркут" совершил особо тяжкое преступление - это иначе, как 
пытками, назвать нельзя. Люди, совершившие такие преступления, амнистии не подлежат. 

Сотрудники милиции - участники столкновений, произошедших в рамках акций 
протеста? Безусловно. И, значит, они автоматически освобождаются от ответственности 
согласно этому закону. 

Среди авторов законопроект есть и оппозиционеры, поэтому нельзя сказать, что власть 
провела нужный ей законопроект. Закон просто неаккуратно написан. Депутаты не привыкли 
советоваться с профессиональными юристами, которые им подсказали бы, что писать надо 
иначе. Повторюсь, есть риск, что этот закон может быть применен к тем же бойцам "Беркута", а 
это будет злоупотребление правом. 

Игорь Колиушко, Глава правления Центра политико-правовых реформ: 

- Этот неординарный, или, даже скорее, экстраординарный закон невозможно трактовать 
исключительно с юридической точки зрения. Его основной недостаток в том, что он не дает 
четкого ответа на то, на кого должны распространяться его нормы. 

С одной стороны, нельзя освобождать от ответственности участников мирной акции 
протеста или тех, кто переворачивает портреты президента. То есть тех, кого и не должны были 
привлекать к ответственности, потому что эти люди ничего не нарушали. С другой стороны, 
нельзя освобождать от ответственности провокаторов, которые бросали в правоохранителей 
камни и бутылки с зажигательной смесью, потому что они обязаны ответить за явное 
нарушение закона. 

Ну и, наконец, освобождает ли закон от ответственности бойцов "Беркута"? Закон прямо 
нам об этом ничего не говорит. 

Этот закон - результат переговоров власти и оппозиции. Компромисс. Но даже несмотря 
на его юридическую проблемность, я считаю положительным принятие такого документа. Если 
наши законодатели оказались неспособными по-другому решить проблему, то этот закон 
лучше, чем ничего. Обо всех судебных делах вокруг акций протеста стоит забыть раз и 
навсегда. 

Денис Овчаров, партнер Адвокатского объединения "Юскутум": 

- Идея этого закона вроде бы гуманная, но эта гуманная идея не соответствует нормам 
действующего законодательства, и в первую очередь - Конституции. Этот документ скорее 
политический - он должен продемонстрировать всем, что все депутаты Верховной Рады якобы 
против преследований участников акции. 

В законе не конкретизировано понятие "участник акции", не уточняется, от наказания за 
какие именно действия он освобождается, и, наконец, закон прямо противоречит Конституции 
Украины, нарушая порядок освобождения от наказания. 

Жизнеспособность или, точнее, нежизнеспособность этого закона обнаружится после 
Нового года. Как только следователи начнут закрывать уголовные производства, а 
потерпевшие, соответственно, массово начнут обжаловать закрытие дел. 
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Стоит отметить, что сам закон автоматически никого не освобождает. Ведь, согласно ст. 
4 этого документа, уполномоченным органам надлежит принять решения, вытекающие из 
настоящего закона, в течение 10 дней со дня его вступления в силу. Уполномоченным органом 
у нас является суд, если подозреваемым в нарушении закона на акции протеста человек 
находится в СИЗО, или следователь по согласованию с прокурором, если человек находится на 
свободе, но проходит по уголовному делу в качестве подозреваемого. 

По факту того, чьи уголовные дела будут закрываться следователями быстрее, мы 
обнаружим, для кого принимался этот закон - для рядовых участников акции, для провокаторов 
или для сотрудников милиции. 

Справка. Закон "Об устранении негативных последствий и недопущении преследования 
и наказания в связи с событиями, имевшими место во время проведения мирных собраний" 
предусматривает освобождение от уголовной ответственности лиц, которые были участниками 
акций протестов и массовых мероприятий в период с 21 ноября и до дня вступления закона в 
силу. 

Также предусмотрено, что все уголовные дела и производства по поводу 
административных правонарушений должны быть закрыты. Лица, привлеченные к уголовной 
ответственности в связи с упомянутыми событиями, подлежат освобождению от 
ответственности и признаются не имеющими судимости. 

http://news.liga.net/articles/politics/949846-
dyry_zakona_ob_amnistii_uchastnikov_evromaydana_mneniya_yuristov.htm 

«Покращення» на рынке недвижимости Украины. Проводить сделки стало 

дольше, сложнее и дороже  

ОстроВ 

2013 год можно смело назвать революционным на рынке недвижимости Украины. 
Украинская власть запустила руку в карман граждан в поисках дополнительных средств для 
наполнения государственной казны. Нам преподнесли «обед из трех блюд», последствия 
которого будут еще долго перевариваться и наносить ущерб всем нам. 

На первое - «Налог на недвижимость» 

Первым шагом украинской власти в реформировании сферы недвижимости было 
вступление 1 января 2013 года в действие так называемого налога на недвижимость. А если 
быть точным, то появилась статья 265 Налогового кодекса Укарины "Налог на недвижимое 
имущество, отличное от земельного участка". 

Введение этого закона предполагалось еще в январе 2012 года, но было отложено до 1 
июля 2012 года, а затем – до 1 января 2013 года в связи с необходимостью доработки 
законопроекта. Эксперты отмечали, что в законе есть целый ряд спорных и просто непонятных 
моментов. Однако, с 1 января новый налог на недвижимость “успешно” вступил в силу в 
изначальной редакции со всеми спорными моментами. Видимо, нужда пополнить 
государственную казну за счет нового налога достигла критичной точки. 

Итак, давайте разбираться, в чем же суть закона. 

Кто платит этот налог? 

Плательщики - это как физические, так и юридические лица, которые имеют в 
собственности жилую недвижимость, а точнее квартиры жилой площадью свыше 120 кв.м. и 
жилые дома – более 250 кв.м. При этом максимальные ставки налога предусмотрены 
Налоговым кодексом, а фактические устанавливаются органами местного самоуправления и, 
следовательно, могут отличаться в разных городах Украины. 

Сколько нужно платить? 

База для начисления налога на недвижимость – это ее жилая площадь. Его ставки 
устанавливаются сельским, поселковым или городскими советами за квадратный метр жилой 
площади объекта жилой недвижимости: для квартир до 240 кв.м. и жилых домов до 500 кв.м. 
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налог на недвижимость - до 1 % от минимальной зарплаты. Для квартир и домов большей 
площади - налог на недвижимость составляет 2,7% от минимальной зарплаты. 

СПРАВКА: В 2013 году минимальная заработная плата в Украине составляет 1147 грн в 
месяц. С 1 декабря 2013 года увеличится до 1218 грн. 

Например, у вас в собственности есть квартира, жилая площадь которой составляет 270 
кв.м., и дом площадью 170 кв.м. В этом случае за 2013 год вы должны заплатить налог на 
недвижимость в размере более 10 000 грн. Арифметика простая и доступна каждому: за 
квартиру сумма налога составит 8361,63 грн (270 кв.м. х 2,7% х 1147 грн), а за жилой дом –
1949,9 грн (170 кв.м. х 1% х 1147 грн). 

Для налога на недвижимость установлен годовой отчетный период. Это означает, что 
выплачивать налог и отчитываться по нему необходимо один раз в год. До 1 июля отчетного 
года Налоговая будет присылать таким налогоплательщикам уведомление по месту нахождения 
объектов недвижимости. 

Почему новая база налогообложения выглядит спорной? Во-первых, неясно, почему 
такой налог не будет браться с собственников коммерческой недвижимости, что является 
нормой в мировой практике. Во-вторых, определение в качестве базы налогообложения только 
жилой площади изначально ставит в неравные условия собственников современных и 
устаревших квартир с одинаковой жилой, но разной нежилой площадью. 

На сегодняшний день Министерство доходов и сборов в связи с введением налога 
отправило уже почти 678 тыс. приглашений гражданам Украины с просьбой до 31 декабря 
сверить данные по имеющейся у них информации про недвижимость. 

"Провести сверку граждане по собственному желанию могут вплоть до 31 декабря 2013 
года. Если сверка не будет проведена, то налог будет начисляться согласно той информации, 
которая имеется в Миндоходов", — сообщили в пресс-службе Министерства. 

На второе - ограничение расчетов наличными 

С 1 сентября 2013 года вступило в действие еще одно спорное новшество — 
ограничение на расчеты наличными суммой от 150 тыс. грн. Национальный Банк Украины 
утверждает, что новые правила направлены, прежде всего, на борьбу с теневым рынком, 
повышением борьбы с уклонением от уплаты налогов. Ну и самое главное - такой шаг позволит 
наполнить бюджет государства. 

Если учесть тот факт, что в большинстве своем стоимость недвижимости превышает 
сумму 150 000 гривен, то выходит, что покупатель должен оплачивать стоимость 
приобретенной недвижимости исключительно через БАНК, где предварительно необходимо 
открыть счет. Далее на этот счет необходимо положить деньги в национальной валюте. То есть, 
если у вас сбережения хранятся в долларах, то вам необходимо поменять валюту на гривны, 
при этом потеряв часть денег в разнице курса. После этого нужно перевести деньги со счета на 
счет – за это банки берут дополнительную комиссию (0,3-1%). И не секрет, что продавец в 
последствие захочет обналичить эти деньги, и за это нужно заплатить комиссию банку. Таким 
образом, только на одной сделке можно потерять около 2% от стоимости недвижимости. 

“На сегодняшний день процедура купли-продажи стала сложнее и дороже. Для того, 
чтобы совершить сделку, необходимо открыть расчетный счет в банке, перевести деньги с 
одного счета на другой, затем обналичить сумму”, - говорит вице-президент ВОО «Лига 
экспертов Украины» Андрей Гусельников. 

Эксперт также отмечает, что все дополнительные расходы будут “вшиваться” в 
стоимость продаваемой недвижимости, что может вызвать неоправданный рост цен на жилье. 

Ну и не сложно предположить, что украинцы быстро придумали пути обхода 
ограничений, установленных Нацбанком. В частности, риелторы предлагают оформлять сделки 
купли-продажи частичными платежами, а кто-то просто уменьшает сумму по официальному 
договору до предельно низкой. 

Да, конечно, мы стремимся к европейским стандартам, где такие ограничения давно уже 
действуют, но уровень жизни иу нас и у них разный. И степень доверия власти тоже. Пока 
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действия нашего государства в этом направлении выглядят как попытка тотального надзора за 
кошельками украинцев. 

И десерт - новые правила оценки недвижимости 

1 ноября оценщики, риелторы и нотариусы окрестили "черным" днем. Ожидалось, что 
случится настоящий коллапс на украинском рынке недвижимости...Отчего возникли такие 
настроения? 

Дело вот в чем: с 1 ноября 2013г вступили в силу новые правила оценки имущества для 
целей налогообложения. Согласно им, при осуществлении сделок с недвижимым имуществом 
нужно обязательно получать оценку его стоимости у специализированных оценщиков. Таким 
образом, при покупке-продаже квадратных метров украинцы теперь платят налоги не с суммы 
сделки, а с оценочной стоимости, указанной в заключении оценщика. 

Новый порядок проведения оценки должен был вступить в силу еще 1 августа 2013 года. 
Однако Кабинет Министров принял решение отложить на 3 месяца введение новых правил 
оценки – до 1 ноября 2013 года. "Необходимость отсрочки введения новых правил оценки 
возникла из-за того, что в стране не удалось подготовить достаточное количество субъектов 
оценочной деятельности", - пояснила министр юстиции Елена Лукаш. 

Теперь право оценивать недвижимость будут иметь только те, кто прошел обучение и по 
разным данным сегодня таких чуть более тысячи специалистов. Для сравнения: до вступления в 
силу закона в Украине имели право проводить оценки более 5 тысяч субъектов. 

Стоит отметить, что до 1 февраля 2014 года действует так называемый переходный 
период, в течение которого юридическую силу будут иметь оценки, составленные оценщиками, 
не прошедшими обучение. То есть реальное вступление в силу нового закона “красиво” 
отложили на время, когда шумиха по этому вопросу уляжется. 

1 ноября была срочно созвана пресс-конференция, на которой председатель 
исполнительного совета Ассоциации оценщиков Украины Константин Черныш заявил, что 
коллапса на рынке недвижимости не произошло и все опасения были безосновательны. 

“Вступление в силу нового порядка оценки имущества для целей налогообложения не 
привело к возникновению дефицита оценщиков на рынке или подорожанию их услуг”, - 
сообщил К. Черныш. 

Он также назвал неправдивой информацию о том, что стоимость услуг оценщиков резко 
возрастет с 1 ноября. «По моим данным, 300 грн стоит сейчас оценка любого объекта 
недвижимости. А когда какие-то оценщики говорят о том, что они точно знают, что в 10 или в 7 
раз будут увеличены расценки, то это просто неправда», - добавил он. 

Автор обзвонил несколько агентств, которые осуществляют оценку по новым правилам, 
представившись при этом продавцом однокомнатной квартиры в Киеве. Действительно, с 1 
ноября стоимость оценки не возросла, она колебалась в районе 300-500 грн. Однако, во всех 
случаях оценщики предупреждают, что оформляться заключение будет “задним числом”, то 
есть датой до 1 ноября 2013 года. 

С такой информацией мы обратились к тому же Константину Чернышу, который 
ответил, что “такие оценщики не имеют морального права так поступать, они позорят 
профессию оценщиков, но ничего с этим пока поделать нельзя”. 

Спустя 3 недели после вступления в силу нового закона цена на оценку не изменилась, 
но идея с “завтрашним числом” по-прежнему актуальна. Как сообщил журналисту “ОстроВа” 
один из “новообученных” оценщиков, цена значительно возрастет только с 1 февраля, когда 
большинство оценщиков потеряют право оценки, а круг тех, кто имеет такое право, заметно 
сузится. 

“Сейчас у людей есть альтернатива проводить оценку у старых специалистов с 
заключением сделок задним числом, однако с 1 февраля это станет невозможным. Вот тогда-то 
новые оценщики и разгуляются, они смогут устанавливать любые цены, ведь нет закона, 
который бы это как-то нам запрещал. Обучение стоило немалых денег и их нужно отбивать”, - 
рассказал новоиспеченный оценщик Михаил. 
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Еще одно нововведение в системе оценки недвижимости – это компьютеризация 
процесса. Ходило много разговоров о том, что Министерство юстиции Украины разработало 
обязательную для всех оценщиков программу, которая стоит несколько тысяч гривен. Затем 
заговорили о том, что сама программа бесплатная, но 80% от стоимости оценки автоматически 
будет перечисляться разработчикам. За разъяснениями «ОстроВ» обратился к президенту 
Союза специалистов по недвижимости Украины Александру Рубанову. 

“Обязательной и единой программы для всех оценщиков нет и не будет, это бред. 
Существуют лишь рекомендуемые программы, которые оценщик может купить, а может не 
покупать. Сегодня многие оценщики уже работают с этими программами, они значительно 
ускоряют и упрощают процесс оценки недвижимости”, - ответил А. Рубанов. 

Один из оценщиков поделился с «ОстроВом», что специальные компьютерные 
программы их заставят покупать с 1 февраля. «Нам намекнули, что лучше купить эти 
программы сейчас, а то потом может выйти дороже», - рассказал он. 

Кстати, благодаря этим программам , теперь оценку можно проводить дистанционно, то 
есть оценщику теперь не обязательно ездить на сам объект. Это нововведение вызвало много 
споров и противоречий. «Клуб оценщиков Украины» считает, что это является нарушением 
Международных стандартов оценки, ведь требование осмотра объекта оценки является 
обязательным не только в Международных стандартах, принятых в Европейском Союзе, но 
также и в американских "Единых стандартах профессиональной практики”. 

По новому закону также упраздняется и обязательная годичная стажировка оценщика, и 
получить свидетельство можно сразу после окончания трехмесячных курсов. Раньше только 
после одного года практики разрешалось получить такой документ. Как рассказал «ОстроВу» 
эксперт в области недвижимости А.Гусельников, курсы могут пройти кто угодно, даже не имея 
профильного или вообще высшего образования. Можно себе представить уровень 
квалификации таких специалистов... 

Ряд оценщиков пытались еще летом оспорить в суде постановление Кабинета 
Министров Украины от 4.03.2013 года №231 «Некоторые вопросы проведения оценки для 
целей налогообложения...», которым и предусматриваются все вышеперечисленные 
нововведения в оценке недвижимости. Однако, борьба не принесла положительных результатов 
- Окружной административный суд Киева отказал оценщикам в удовлетворении всех исковых 
требований. 

О реальных результатах и последствиях введения новых правил оценки недвижимости 
можно будет говорить в феврале 2014 года, а пока специалисты рекомендуют оформлять сделки 
«задним числом». 

Как видим, 2013 год для рынка недвижимости оказался очень сложным и новаторским. 
С одной стороны, все нововведения можно расценивать как шаг навстречу европейским 
стандартам, с другой – как грубое вмешательство государства в частную собственность 
простых украинских граждан. Все понимают, что государственную казну необходимо 
пополнять, но такими ли способами? 

Вице-президент ВОО «Лига экспертов Украины» Андрей Гусельников рассказал, что 
новые законы уже снизили активность на украинском рынке недвижимости за 1 год на 6%. 

«Новые законы и правила, которые с 2013 года вступили в силу значительно снизили 
активность на рынке недвижимости. В частности, с 1 полугодия 2012 года по 1 полугодие 2013 
года количество транзакций по недвижимости снизилось на 6%. Что будет происходить с 
рынком недвижимости в дальнейшем, говорить сложно», - сказал А.Гусельников. 

http://www.ostro.org/general/society/articles/434163/ 
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Блоги 

Олександр Доній: "Зірковий вертеп" на Євромайдані»  

корреспондент.net 

Восьмий щорічний "Зірковий вертеп" від "Останньої Барикади" цього року-на 
Євромайдані під час святкування Нового року!  

Богдан Бенюк, Фагот, Лесь Подерв'янський, Марія Бурмака, брати Капранови, Лірник 
Сашко,Євген Нищук,Іван Леньо, Анжеліка Рудницька,Артем Полежака, Олесь Доній,Сергій 
Поярков, Андрій Парубій та інші відомі музиканти, літератори, політики та громадські діячі. 

Що об'єднує цих людей? 

"Зірковий вертеп" від "Останньої Барикади"!!! 

Восьмий щорічний "Зірковий вертеп" від "Останньої Барикади" цього року на 
Євромайдані! 

31 грудня орієнтовно о 21.30 планується як і щороку сатирична костюмована вистава 
"Зірковий вертеп".  

Зустрінемо Новий рік на Євромайдані! 

До зустрічі на новорічних Барикадах! 

P.S. Фото з одного з попередніх "Зіркових вертепів". 

 В результаті Богдан Бенюк не постраждав.  

Майже :))) 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/olesdoniy/a128685 

Анатолій Гриценко: «Бандитам дали час на злочини – до 24:00?»  

pravda.com.ua 

Закон 3787 "про амністію" опубліковано сьогодні. Він вступить у дію завтра. Уже всім 
ясно, що попри переможні реляції зі сцени Майдану – парламентська опозиція, за власною 
ініціативою, "потерпела очередную победу". На жаль. Адже той Закон не захищає Майдан, зате 
дає змогу Януковичу лицемірно вивести з-під відповідальності і Беркут, і Сівковича з Клюєвим. 
Тепер це вже ясно всім, навіть тим, хто тролив мене за голосування "проти" Закону 3787. 

Але зверніть увагу ще й на таку обставину: Янукович підписав Закон у понеділок, 
оприлюднено його не у вівторок, а лише в середу. Відповідно, Закон вступить в дію у четвер, 
тобто завтра. Навіщо була ота затримка на добу? Дати бандитам ще 24 години для їхніх 
злочинів? Щоб потім, прикриваючись Законом 3787, вивести з-під відповідальності навіть тих, 
хто сьогодні вночі жорстоко побив Тетяну Чорновіл? Це ще якщо їх спіймають... Та й справу 
(провадження) проти них порушили "за хуліганство", дуже страшна стаття... 

Ясна річ, що міністра Захарченка, який неспроможний зупинити насилля по всій країні, 
Президент мав би звільнити негайно. Але Президента в країні нема – є Янукович, і він доручив 
негайно розслідувати побиття Тетяни Чорновіл... Захарченку, з кумом Пшонкою разом... 

Вважаю, що обрана Майданом Рада має зібратися негайно, прийняти і оголосити План 
дій. Узгоджених і ефективних. Люди чекають... 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/grytsenko/52ba9cfb8d3bc/ 

Телебачення і радіомовлення 

Київрада не змогла виділити гроші на зарплати та надбавки працівникам 

бюджетної сфери та транспортникам  

ICTV, Факти 
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Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Київрада сьогодні так і не змогла виділити гроші на зарплати 
та надбавки працівникам бюджетної сфери та транспортникам. І все через агресивні дії 
опозиції, заявляє секретар Київради Галина Герега. Бо коли представники Свободи силою 
увірвалися до приміщення, і заблокували трибуну, вона спішно закрила сесію. Свободівці ж 
кажуть, хотіли перешкодити столичним ділкам приймати незаконні рішення. Адже їх на 
засідання не запросили, і навіть заблокували вхід. 

Олександр МЕЛЬНИК, кореспондент: Оскільки у Київраді досі євромайданівці, 
засідання столичних депутатів перенесли до Солом'янської райдержадміністрації. Тож саме 
туди з самого ранку почали підтягуватись демонстранти. Журналістів від столичних обранців 
відгородили столами і кордоном міліції. Однак обурені свободівці силою розтягли перешкоди. 
До зали засідань народних депутатів уперто не пускають, але зачинені двері для них не 
перепона. Секретар Київради Галина Герега закриває сесію, щойно її розпочавши. 

Галина ГЕРЕГА, секретар Київради: "Я оголошую 12-ту сесію 6-го скликання 
закритою". 

Олександр ЛІЩЕНКО, депутат Київради, фракція "Альтернатива": "Мы будем 
договариваться, вести переговоры с оппозиционными фракциями, и мы все-равно придем к 
тому, что мы сессию проведем". 

Олександр МЕЛЬНИК, кореспондент: Опозиціонери закликають столичну владу 
відкликати позов проти активістів, які перебувають у приміщенні Київради. 

Андрій СТРАННІКОВ, депутат Київради, фракція "Удар": "Домовленість чітка, про те, 
яким чином нам співіснувати всім у будівлі на Хрещатику 36, підписання якогось документу, 
такого як з будинком профспілок або в Жовтневому палаці". 

Олександр МЕЛЬНИК, кореспондент: У відповідь пані Герега розповсюджує заяву, і 
обурюється захопленням держустанов, руйнуванням комунальної власності, і транспортними 
незручностями, які спричиняють євромайданівці. А ще секретар Київради стверджує, це 
начебто опозиція зірвала засідання. І тепер без зарплат за листопад і грудень залишаться 
працівники Київпастрансу. А без надбавок усі столичні бюджетники, мовляв додаткові 200 млн. 
грн. віддати людям без змін до бюджету неможливо. Хоча виконувач обов'язків голови КМДА 
Анатолій Голубченко сподівається ситуацію виправити. 

Анатолій ГОЛУБЧЕНКО, виконувач обов'язків голови КМДА: "Нам потрібно знайти це 
рішення, навіть якщо воно буде дуже складне. Якби ми сьогодні вранці прийняли рішення, і 
підписали його сьогодні. То ми б уже або сьогодні на вечір, або завтра почали б виплачувати". 

Олександр МЕЛЬНИК, кореспондент: Тим часом тисячі водіїв міського транспорту вже 
3-й місяць не отримують зарплати. Люди просто у відчаї. 

Андрій, водій столичного автобусу: "На данный момент, за октябрь еще не рассчитались. 
Деньги кидают по 180 грн., по 200 грн. Это же нереальная сумма, вы же понимаете. За 180 грн. 
это даже один раз в магазин сходить и ничего не купить". 

Олександр МЕЛЬНИК, кореспондент: Опозиція не розуміє, чому сесію так поспіхом 
закрили, і у величезних богах винуватять нинішню напівлегітимну владу. Адже з минулого 
року в Києві нема законно обраного мера. А з літа цього закінчилося повноваження і столичної 
ради. 

Олександр ТУРЧИНОВ, керівник штабу ВО "Батьківщина": "Те що вони уже, мабуть 
скоро на дачі у когось там збиратись. Це свідчить про те, що вони визнають свою не 
легітимність. Вони визнають свою слабкість, і єдина наша порада – щоб вони як можна швидше 
пішли геть". 

Олександр МЕЛЬНИК, кореспондент: Єдиний вихід – перевибори і Київради, і 
столичного голови. Та влада вперто їх не хоче. І заручниками такої ситуації стають прості 
кияни. 

КГГА выставит счет организаторам "майданов"  

Интер, Подробности 
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Кристина СУВОРИНА, ведущая: Киевская горадминистрация выставит счета 
организаторам и Майдана, и майдана в Мариинском парке. Пока все убытки не подсчитаны. 
Известно только во сколько обойдется ремонт столичной мэрии. 

Анатолий ГОЛУБЧЕНКО, и.о. председателя киевской горадминистрации: "По збиткам 
можу сказати, наприклад, Київська міська державна адміністрація оцінюється приблизно 
мільйонів три. Що стосується барикад, Майдану, поки ми нічого не рахували. Акція в 
Маріїнському парку завершена, ми дали доручення зараз порахувати всі ті витрати, які повинні 
понести за для наведення там повного порядку. І безумовно ми будемо виставляти їх на 
оплату". 

Оппозиция сорвала заседание Киевсовета 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Киевсовет не заработал. Выломанные двери, сорванная 
сессия, не на Крещатике 36, а в здании Соломенской райадминистрации собирались киевские 
депутаты. Теперь кто не получит денег и почему знает Ирина Романова. 

Ирина РОМАНОВА, корреспондент: Здание Соломенской райадминистрации с утра в 
окружении милиции. Сегодня здесь заседает горсовет. Выездное заседание проводят потому, 
объясняет Галина Герега, что на Крещатике, 36, небезопасно. Там возможны провокации. А 
вопросы предстоит решить серьезные - бюджетные. 

Галина ГЕРЕГА, секретарь Киевсовета: "Щоб виплатити зарплату за листопад і грудень 
працівникам бюджетної сфери". 

Ирина РОМАНОВА, корреспондент: Перед началом сессии к зданию подходит колонна 
с партийными флагами "Свободи" и "Батьківщини". Во главе с нардепами. 

Участник событий: "Забезпечте народним депутатам вхід у сесійну залу". 

Ирина РОМАНОВА, корреспондент: В это время в зале начинается сессия. 
Присутствуют только провластные городские депутаты. Оппозиционные - не пришли. Через 
несколько минут нардепы-оппозиционеры врываются в зал ... с дверью в руках. И блокируют 
стол президиума. 

Галина ГЕРЕГА, секретарь Киевсовета: "Я оголошую 12 сесію закритою". 

Александр БРИГИНЕЦ, фракция "Батьківщина": "Сесію ніхто не зривав, ми прийшли 
сюди, щоб внести свої зміни". 

Ирина РОМАНОВА, корреспондент: Депутаты расходятся, так и не приняв ни одного 
решения. В результате учителя и медики не получили 130 миллионов гривен зарплаты, 58 
миллионов гривен надбавок. Еще сорока двух миллионов не досчитались дорожники. 260 тысяч 
бюджетников Киева - оставили без доплат. 

Анатолий ГОЛУБЧЕНКО, и.о председателя Киевской горадминистрации: "Якби ми 
сьогодні вранці прийняли рішення і підписали його сьогодні, ми або сьогодні, або завтра 
почали їх виплачувати. Я боюсь, що ми можемо не встигнути до Нового року". 

Оксана ДОБРОВОЛСЬКАЯ, директор департамента образования КГГА: "Сьогодні у нас 
є заборгованість по зарплаті, це за листопад-грудень". 

Юрий ЯРЕМА, водитель троллейбуса: "Если не выплатят, это - катастрофа. Нам жить не 
за что, мы просто работаем вхолостую. Бесплатно". 

Ирина РОМАНОВА, корреспондент: Убытки после сессии подсчитывают и районные 
чиновники. Спустя час в Соломенскую райадминистрацию приехали эксперты из районной 
милиции, чтобы зафиксировать факт поломки двери. 

Участник событий: "Кілька тисяч гривень буде відшкодування". 

Ирина РОМАНОВА, корреспондент: Хто буде відшкодовувати? 

Участник событий: "Ще невідомо". 

Ирина РОМАНОВА, корреспондент: Следующая сессия Киевсовета состоится в конце 
января. 

"Регионал" Царев предложил не пускать в Украину 36 иностранцев 
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Кристина СУВОРИНА, ведущая: "Черный" список иностранцев. Автор - депутат Олег 
Царев. Кого он считает опасными для Украины и за что, выясняла Инна Жмуд. 

Инна ЖМУД, корреспондент: Украина не для всех - решил депутат-регионал Олег 
Царев. И предложил не пускать в страну тридцать шесть иностранцев. 

Олег ЦАРЕВ, народный депутат Украины: "Самое большое количество людей из этого 
списка, которые работали в штабах оппозиции, работали по организации Майдана. Между 
собой и мы, и депутаты оппозиционеры, их называем "грузины", независимо от того, что там 
есть и сербы, и немцы, и американцы". 

Инна ЖМУД, корреспондент: Всем этим нардеп поделился с СБУ и МИДом. Ему пока 
не ответили, но проблемы с переходом границы у людей из списка начались. Как раз у грузин. 

Давид КАКУЛИЯ, журналист грузинского телеканала "Рустами-2": "Что я с оператором, 
мы - не репортеры, что мы - политтехнологи, что мы учили оппозицию, как надо в стране 
делать революцию, но это бред". 

Инна ЖМУД, корреспондент: Это журналист Давид Какулия. В Украине освещал 
события на Майдане. Четыре дня назад приехал вновь, но пограничники завернули. Показали 
бумагу от СБУ. Мол, Какулия - персона нон-грата. На год. Это полный список Царева. Здесь и 
экс-президент Грузии Михаил Саакашвили. Политтехнологи из разных стран. В частности, из 
США - Алек Росс. Вот его страница в "Фейсбуке". По мнению Царева, особо опасный. 

Олег ЦАРЕВ, народный депутат Украины: "Алек Росс - человек, который 
организовывает революции: Ливия, Сирия, Тунис, Египет через социальные сети". 

Инна ЖМУД, корреспондент: В списке и немец Андреас Умланд. 

Андреас УМЛАНД, немецкий политолог: "Я тут преподаю в университете и 
комментирую в СМИ, в том числе политику украинскую, но так же европейскую, немецкую, 
российскую, и, видимо, некоторые из этих комментариев не понравились". 

Инна ЖМУД, корреспондент: Андреас уехал на праздники в Германию. Сможет ли 
вернуться, теперь не знает. Кстати, в Россию Умланда пускают. А грузинские журналисты 
задали вопрос министру иностранных дел Украины, почему их коллег не пустили в Украину. И 
вот каков ответ. 

Леонид КОЖАРА, министр иностранных дел: "Я його ще не бачив, але я прочитав про 
це по інтернету, але Міністерство закордонних справ, ще раз повторюю, ми не маємо права 
ухвалювати такі рішення". 

Инна ЖМУД, корреспондент: Пока ни амерниканское, ни немецкое посольства в Киеве 
ситуацию не комментируют. 

Через антимайдан деградував Маріїнський парк у столиці  
ТВі, Сьогодні 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Через антимайдан деградував Маріїнський парк у 
столиці. Так вважають в Національному екологічному центрі України. Там наголошують – 
територія ландшафтного парку постраждала через забруднення, руйнування елементів 
зовнішнього дизайну і пошкодження дерев. Екологи звернулися до Генпрокуратури з вимогою 
знайти і покарати винних. 

Віталій ПІВОВАР, ведучий: Далі пояснення – знищення або ж пошкодження територій, 
взятих під охорону держави, карається штрафом або позбавленням волі до 3-х років. Закон 
України про природно-заповідний фонд забороняє будь-яку шкідливу діяльність на території 
парків, пам’яток паркового мистецтва. як відомо, на території Маріїнського парку протягом 
кількох тижнів відбувався мітинг на підтримку політики влади. А напередодні Маріїнський 
парк прибирали активісти євромайдану. 

Олексій ВАСИЛЮК, заступник голови Національного екологічного центру України: "За 
всі десятиліття існування парку ніколи ще такої шкоди йому ніхто не наносив. Маріїнський 
парк – це один із ну фактично найстаріших парків Києва… Уявити в Києві інший факт, в якому 
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були би такі старі дерева, як в Маріїнському. Власне звернулися до Генеральної прокуратури 
України. Тобто, на нашу думку, те, що відбулося, це є порушення 252 статті Кримінального 
кодексу, яка називається – умисне пошкодження об’єктів природно-заповідного фонду. На 
нашу думку, винними насправді є всі, як ті, хто там топталися, як ті, хто завозили туди дрова і 
все інше". 

Віталій ПІВОВАР, ведучий: Крім екологів, про збитки у парку говорять і у столичній 
адміністрації. За словами виконувача обов’язків голови КМДА Анатолія Голубченка, 
конкретної суми шкоди вони поки що не знають. Утім готові сісти за стіл переговорів з 
організаторами антимайдану. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Чиновники сподіваються, що активісти провладної 
акції самі запропонують відновити парк. А от якщо не зможуть усе повернути, як було, тоді 
виставлять рахунок. Натомість євромайданівцям КМДА вже виставила рахунок. За 
пошкодження адміністративної будівлі з комендантів євромайдану вимагають 3 мільйони 
гривень. 

Виїзна сесія Київради тривала десять хвилин  

УТ-1, Підсумки дня 

Світлана ЛЕОНТЬЄВА, ведуча: Київрада провела сьогодні найкоротше засідання, його 
закрили за 10 хвилин. У Солом’янській адміністрації, де збиралися столичні депутати, не 
обійшлося без традиційного скандалу. Обранці від "Свободи", щоб потрапити до зали, 
виламали двері. Тепер районне керівництво погрожує позиватися до суду за зіпсоване майно, а 
тисячі київський бюджетників через зірвану сесію лишилися без зарплат та надбавок. 

Валерія БОГРЕНЦОВА, кореспондент: Так на засідання Київради намагаються 
потрапити опозиційні народні депутати. Двері до зали відчиняють силою і заходять досередини, 
узявши у облогу президію. Сьогодні на порядку денному п’ять питань, серед найголовніших – 
виплата надбавок бюджетникам і зарплати працівникам "Київпастрансу". Однак жодного 
рішення ухвалити так і не вдається. Через опозиційну блокаду секретар Галина Герега закриває 
засідання. 

Галина ГЕРЕГА, секретар Київської міської ради: "Не отримають за листопад і за 
грудень місяць. І освітяни і медики не отримають 20% надбавку. І транспортники, 
найголовніше, шановні колеги, "Київпастранс" не отримає також зарплату. У них ще 
заборгованість за жовтень місяць". 

Валерія БОГРЕНЦОВА, кореспондент: Опозиція у зриві сесії проблеми не бачить. 

Андрій СТРАННІКОВ, депутат Київської міської ради, фракція "УДАР": "Вчора 
виконуючий обов’язки глави Київської міської адміністрації заявив про те, що, насправді, для 
вирішення отих питань, які виносяться сьогодні на порядок денний, сесія, в принципі, і не 
потрібна, і все можливо вирішити в кабінеті Прем’єр-міністра". 

Валерія БОГРЕНЦОВА, кореспондент: Виконувач обов’язків голови КМДА Анатолій 
Голубченко підтверджує, що таку розмову він мав у Кабміні. Відповідні процедури надання 
коштів на соцвиплати справді існують, але потребують більше часу. Якби опозиція не зірвала 
сьогоднішнього засідання, гроші бюджетники отримували б уже відзавтра, тепер людям 
доведеться чекати. 

Анатолій ГОЛУБЧЕНКО, в. о. голови КМДА: "Ми зараз працюємо в Мінфіні, працюємо 
наполегливо. Просто рішення немає. І ми зробимо все можливе, щоб 30-31-го гроші люди 
отримали, щоб все ж таки це відбулося в цьому році". 

Валерія БОГРЕНЦОВА, кореспондент: Анатолій Голубченко каже, проситиме державні 
органи, щоб майже 40 мільйонів гривень все-таки нарахували до 30 грудня. Якщо ж не 
встигнуть, сподівається, Кабмін ухвалить рішення, щоб Держскарбниця працювала до 31-го. 
Щоправда, питання не лише в термінах, а й у самій процедурі надання коштів з держбюджету 
місцевому. 
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Аморально, коли Україна живе з «діркою» в бюджеті у 100 мільярдів гривень – 
Пинзеник 

 

Віктор Пинзеник: «Аморально, коли Україна живе з «діркою» в бюджеті у 100 

мільярдів гривень»  

Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Гості «Вашої Свободи»: Віктор Пинзеник, народний депутат від фракції УДАР, екс-
міністр фінансів України; Павло Шеремета, експерт, президент Київської школи економіки. 

Олександр Лащенко: Московські домовленості президента Віктора Януковича і проект 
держбюджету України-2014. Наскільки пов’язані ці речі? Яким може бути ухвалений головний 
кошторис держави? Чи справді Володимир Путін надав «братську допомогу», як він висловився 
напередодні, народові Україні й врятував таким чином, зокрема, її бюджет? 

Напередодні на засіданні Верховної Ради депутати ухвалили рішення про надання 
можливості правок до проекту бюджету до 8 січня наступного року. Розгляд проекту головного 
кошторису держави з пропозиціями профільного комітету та ухвалення цього документа в 
цілому має відбутися, за планом, 16 січня. 

Пане Пинзеник, Ви заявили, що велика «дірка» може бути у цьому документі. 
Щоправда, провладні депутати це заперечують. Вони кажуть, що ситуація поліпшилася після 
того, яких домовленостей досягнув у Москві під час недавнього візиту і переговорів з 
Володимиром Путіним Віктор Янукович. Вже ситуація не така складна. Як Ви вважаєте, що 
буде далі з державним бюджетом? 

Віктор Пинзеник: Мене це в меншій мірі цікавить з ухваленням. Бо проблема не в тому, 
щоб мати кілограм паперу, який називається «Держбюджет». Треба мати документ, який дає 
відповідь на питання, які стоять в країні. 

Але одна з дуже серйозних проблем, яка є, життя країни в борг. Причини якої – 
величезний дефіцит бюджету. 

Я хотів би, щоб той, хто любить сперечатися, просто папір узяв і прочитав його хоч 
колись. Бо, коли я називаю цифри, я їх находжу, ці цифри. 

На жаль, цей бюджет містить щонайменше 100 мільярдів гривень «дірки». Тому що є 60 
мільярдів – це так званий дефіцит. Але видатки бюджету проходять за спеціальними додатками. 
А в тексті є окремі видатки ще. Це на «Нафтогаз» і на Український банк реконструкції і 
розвитку. Це ще 20 мільярдів. Це вже 80 мільярдів. 

Плюс завищені доходи. Тому що доходи передбачається збільшити на 17%. Це при тому, 
що в цьому році збільшення доходів не менше 3%. Яке чудо має статися цього року, що доходи 
раптом почнуть… 

– Тобто, за фактом ми маємо цього року 2-3%, а планується 17%? 

Віктор Пинзеник: 2,8%, а планується 17%! Тобто, оцінюю завищені доходи, які 
намальовані на папері, – 20 мільярдів. Виходить 100 мільярдів. 

Як не хочеться морочити голову нашим слухачам, що це ще не вся цифра, але цієї цифри 
достатньо, щоб сказати, що це жахлива ситуація, що це жахливий дефіцит. Що це означає? Що 
багато людей залишаться з правом мати право. Тобто, в законі будуть розписані видатки, а 
фінансування не буде. 

– Це пенсії, соціальні виплати, так? 

Віктор Пинзеник: Я не ділю зараз. Бо насправді не має значення, чи це пенсії чи 
соціальні виплати. А яка різниця, наприклад, якщо ми заплатили за проїзд на транспорті (учора 
ми бачили сюжет), то це означає, що працівники…. 

– Дніпропетровськ Ви маєте на увазі – страйк трамвайників? 
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Віктор Пинзеник: Так. Якщо хтось збудував школу, а йому не заплатили за будівництво 
школи, то будівельники не отримають зарплати, вони не заплатять за будматеріали. Тут не має 
значення, які видатки незаплановані. Бо ми вже бачили цього. Вже 1,5 року ми бачимо, як 
казначейство не здатне платити. Не платити по одній причині, тому що бюджет планується зі 
страшною величезною «діркою». 

І тому, на мій погляд, такого бюджету приймати не можна. Тим більше, цинізмом 
виглядало явище, яке я вчора бачив. Ми підняли з цього приводу. У той час, коли зупинені 
деякі закони, коли підвищені ставки податків, була спроба прийняти закон про звільнення 
українських олігархів від сплати податку на прибуток. 

– Була така спроба? 

Віктор Пинзеник: Так. Більше того, її проголосували у першому читанні. 

– В якій це, так би мовити, обгортці? Який це законопроект? Що це таке було? 

Віктор Пинзеник: У нас деякі закони інколи витягуються з-під стола, їх немає ні в 
порядку денному, вони дуже швидко ставляться на голосування і приймаються, як закон. 

Це аморально, коли країна живе з такою «діркою», і є ця каста «недоторканних», яким 
треба подбати про добробут. 

Я не вірю, на жаль, оскільки уряд не подав якогось реалістичного бюджету, що він буде 
поправлений у парламенті. І цей бюджет до добра не веде. І тому, коли ми говоримо про 
закриття цієї «дірки», це не допомагає країні. 

– По-перше, за понад 22 роки незалежності України під час ухвалення держбюджетів 
були такі «дірки»? 

Віктор Пинзеник: Були, на жаль. Але під час моєї роботи не було. 

– Оцей кредит (як його правильно назвати?), що росіяни погодилися викупити на 15 
мільярдів доларів українські державні облігації, здатен цю «дірку» залатати чи ні? Чи ці гроші 
не допоможуть? 

Віктор Пинзеник: Від того, що «дірка» є, і вона не закрита, ці гроші не допомагають. 
Чим допоможе життя у борг і з кредитом? Ми беремо 15 мільярдів, а повертати доведеться з 
відсотками. 

– Про 5%, якщо я не помиляюся, йдеться? 

Віктор Пинзеник: Це не відомо. Невідомо, чи 5%, чи буде ще кредит? 

Я назву Вам одну цифр. У цьому бюджеті закладена цифра тільки по виплаті відсотків 
по боргах України – 45 мільярдів гривень! 

– Які раніше накопичилися? 

Віктор Пинзеник: Для порівняння у 2008 році ця сума складала 4 мільярди. У 10 разів це 
гроші викинуті на вітер. Це наслідок цієї політики. Тому продовження цієї політики нічого 
доброго не дає. Просто тягар боргів лишається дуже великим. 

Крім того, уявіть собі, якщо зараз прийде 3 мільярди доларів, то через два роки за один 
місяць треба повернути 3 мільярди доларів. 

– Тобто, ми беремо в борг, щоб повернути інші борги, взяті раніше? 

Віктор Пинзеник: Це більше, ніж навіть доходи місячного бюджету. 

– Пане Шеремета, дійсно все так песимістично, як каже пан Пинзеник? 

Павло Шеремета: Воно ще гірше. 

Економіка України – це тяжко хворий організм із задавненими хворобами, якому 
говорять два варіанти: або ви припиняєте зловживати тими поганими речами, якими ви 
зловживали раніше, життя в борг, і ви починаєте (я переходжу на цю метафору) бігати по 
ранках, робити зарядку, обливатися холодною водою і багато інших необхідних процедур, або 
йому кажуть, що ось вам нова доза цього зловживання, наприклад, наркотиків. І, очевидно, 
звичайно, що легше взяти наркотики на цей рік. Тим більше, що це є передвиборний рік. 
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Так що ситуація є достатньо драматичною, вона є погана. І нам, звичайно, треба буде у 
майбутньому ще розбиратися з цим усім пізніше. 

Віктор Пинзеник: Я хотів би, щоб нас правильно розуміли, і в нас тут позиція буде одна. 
Песимістична вона не в тому розумінні, що немає виходу. Вихід є. Я хочу наголосити на тому, 
що проблема не в тому, що не можна вийти з цієї ситуації, песимізм є в тому, що робиться, які 
дії вживаються. 

Я розумію, що накопичені борги вже настільки великі, що вирішити проблему за рік 
неможливо. Але дати сигнали припинення життя у борг будь-який уряд зобов’язаний, але для 
цього треба було подати чесний, реалістичний, бездефіцитний бюджет. Це прекрасний сигнал, 
при якому, як кажуть… 

– А де ж взяти гроші на бездефіцитний бюджет тоді? 

Віктор Пинзеник: А де беруть люди, коли не мають грошей? 

– Тобто, витрати зменшити? 

Павло Шеремета: Доходи. 

Віктор Пинзеник: Не тільки витрати. Ми ж тільки що говорили про «дірки». Поряд з тим 
хай це ті «дірки», які дозволяють олігархам не платити, офшорні схеми, які, на жаль, не 
ліквідовані, так звані податкові пільги, адміністрування податків. Джерела є. 

Я кілька разів займався цим в уряді. Ми знаходили досить великий ресурс доходу. У 
видатках є багато речей. У нас що, тендери прозорі? А які зловживання відбуваються на так 
званих відкатах і так далі? І соціальних речей у нас є дуже багато ненормальних. Дуже багато 
соціальної політики пов’язано з багатими людьми, які не повинні користуватися бюджетними 
благами. 

Павло Шеремета: Американсько-шведський відомий економіст Андерс Ослунд 
підраховував ці збитки, які втрачає країна, бюджет від зловживань, від просто грабунку, 
складають 8-10 мільярдів доларів у рік! 

– Це маються на увазі різні держави чи Україна? 

Павло Шеремета: Це тільки України. 

– Нагадайте, а скільки взагалі сума у нас бюджету? 8-10 мільярдів втрати. А скільки 
загально? 

Віктор Пинзеник: Цього року ми отримаємо близько 300 мільярдів держбюджету 
загальні фонди. Це гривень. А я говорю про доларів. 

Павло Шеремета: Це 80-90 мільярдів гривень. 

– Це майже кожна третя гривня! 

Павло Шеремета: Це майже те, що ми взяли зараз, що потенційно беремо в Росії. Але це 
перший канал очевидний. Там просто західний аудит, який зайнявся б цими речами. Це 
достатньо просто робиться, якщо, звичайно, є бажання. 

Другий канал трошки важчий. Але він абсолютно необхідний. Це канал зростання 
малого бізнесу і середнього. Україна, яка до цього часу перебуває у другій сотні рейтингу 
легкості ведення бізнесу, у той час, наприклад, як Грузія на восьмому місці, а Малайзія, яку я 
мав честь консультувати, є на шостому місці… 

– Цікаво! Малайзія – такі високі показники. 

Павло Шеремета: Тому що там ціль стоїть – бути в десятці. Тому що Сінгапур є на 
першому місці. І їх це дуже хвилює і дуже нервує.Вони вибирають найкращих і просто 
копіюють. 

Коли учора президент сказав, що не треба нас тут вчити, то інші країни… Він сказав: я 
категорично проти, щоб нас тут вчили. 

– Він мав на увазі не економічні рекомендації. 

Павло Шеремета: Я не знаю, що він мав на увазі. Ну, ми знаємо, що він мав на увазі 
насправді. Фраза була загальна. Тоді, коли інші країни, США зараз при такій глобалізації, при 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

25 

тому, що всі ці речі є у відкритому доступі, в інтернеті, навпаки, вчіться, вчіться, вчіться! І це 
не обов’язково вчитися тільки в США і тільки в Польщі. Абсолютно цікаві речі відбуваються в 
Азії. Цікаві речі відбуваються між іншим у Центральній Азії. Цікаві речі відбуваються, я вже 
згадував про Грузію давніше. Можна вчитися. 

І я повертаюся назад. І підняти цей канал, який дає можливість бізнесу розвиватися, 
рости, бо бізнес не повинен бути малим весь час. Наприклад, Малайзія, якщо про неї згадувати, 
сказала: ми реєструємо компанії за одну годину, а акціонерні товариства за один день. Оце є 
спрощення відкриття на практиці. Тому що вони розуміють, кожна година і кожна хвилина 
витрачена на податкового інспектора, на рейдера, який приходить чи від держави, чи від 
якихось інших угруповань, це є втрата конкурентоздатності країни. А в нас зараз глобальна 
економіка. 

Я повертаюся до тієї самої метафори. Чому хворий організм? Тому що він не здатний 
конкурувати на глобальному рівні. І замість того, щоб його помаленьку починати вчити це 
робити, навпаки, його тримають на цьому ліжку. І, між іншим, деякі країни у цьому зацікавлені, 
щоб чим довше ми були на цьому ліжку. Вони могли б і доплачувати, що вони і роблять. 

– Вони це зробили під час візиту Віктора Януковича до Москви? Саме ці країни? Ми їх 
назвемо. Росія. Правильно? Чи це несправедливо так сказати щодо Росії саме? 

Віктор Пинзеник: У даному випадку не має значення, звідки йде так зване це донорство. 

– А європейські партнери теж таку роль відіграють чи ні? 

Віктор Пинзеник: Ні, там трішки умови. 

– МВФ? 

Віктор Пинзеник: Ні. 

– А у чому відмінність? І росіяни хочуть нам допомогти, і МВФ… 

Віктор Пинзеник: Я використовую образ, який вживає Павло. Одна відмінність. Ви 
встали з похмілля і просите: дайте похмелитися. Це одна ситуація. Друга ситуація. Ви встали 
ранком з похмілля і сказали: я хочу зав’язати. Допоможіть мені в одному і в іншому випадку. У 
першому випадку – дайте горілки, а в другому випадку – дайте мені підтримку, щоб лікуватися. 

Коли ми говоримо, наприклад, про Європу, там готові давати. І тим більше кожного дня 
ми чуємо про нові заяви. Там говорили: вживайте заходи, при яких ви будете поступово 
сходити з тієї боргової голки. 

Я говорю про той сигнал, який вкрай важливий, при якому дуже легко можна отримати 
гроші – покажіть бездефіцитний бюджет. Покажіть, що ви будете робити те, що робить кожна 
українська сім’я. Кожна сім’я розуміє: якщо є в нас ресурс доходів, ніхто не живе у борг. 

Україна шаленими темпами збільшує борг. Я назву Вам цифру. 89 мільярдів був борг в 
Україні на початок 2009 року, а зараз 550! Це стало всього за кілька років. 

– Маємо запитання радіослухача. 

Слухач: Пане Пинзеник, закони вже прийняті у світі. До речі, в Німеччині чи США. 
Чому наша Верховна Рада грає дурня і вже 24 роки приймає закони під себе, а не бере, 
наприклад, економічні закони США, які були в 1950-1960 роках, коли там був бум? І 
намагатися їх треба впроваджувати і піднімати економіку. Для цього ці дурниці? Ви всі: і 
опозиція, і влада працює тільки на себе. Бо треба апелювати до законів американських або 
німецьких. 

– Пане Пинзеник, реально ось так прямо переносити досвід США 1950-1960 років для 
України? 

Віктор Пинзеник: Я підтверджую тезу, яку сказав Павло, про те, що багато рішень вже у 
світі давно знайдені. І вчитися треба все життя. Я ніколи не соромлюся сказати, що я вчуся все 
життя і буду вчитися, доки живу я буду вчитися. Але якщо при цьому знайдете кращі рішення, 
то зробіть краще. Але багато чого не треба видумувати. 

Але чому ці рішення не приймаються? Я розумію розчарування слухача, але маленької 
дрібнички бракує. Я сподіваюся, зрозуміє він мене. Немає політичного запиту на ці рішення. 
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– І саме політичної волі. Так? 

Віктор Пинзеник: Політичного запиту. Я не хотів би, щоб люди сприйняли, що в них 
немає. У них він є. 

– У пересічних людей? 

Віктор Пинзеник: Так. 

– У тому числі, які вийшли на Євромайдан? 

Віктор Пинзеник: Звичайно. Але не на тому рівні, де приймаються рішення. 

– А як змінити цей механізм? Дивіться, міняються наші керівники, але ж корупція не 
зменшується, ці проблеми з бюджетом так чи інакше виникають щороку. Це і до Януковича 
було. І при Ющенкові. І при Кучмі. Ви теж працювали в уряді, коли Леонід Данилович був 
президентом. Чому так нічого не міняється в цьому плані на краще? 

Віктор Пинзеник: У березні 2005 року до серпня було рішення прийняте, яке било по 
корупції і по «тіньових» доходах. Коли закрили податкові схеми, збільшення доходів митниці 
було у два рази. За один рік! Це без зміни податків. Навіть зменшили мита ми. Через рік я таке 
рішення вже не провів би. Чому? Бо вже політичної підтримки не було. 

– Це відразу після Помаранчевої революції? Коли треба було якось зважати на 
пересічних людей, на їхню більшість? 

Віктор Пинзеник: На жаль, ми маємо ту проблему, політичну проблему, яку зрозуміли 
люди і вивели їх на Майдан. 

– А потім спадає ця енергія? 

Віктор Пинзеник: Ні-ні. Люди не те ставлять. Краще життя. І тому європейський вектор. 
Але вони розуміють, що вона має політичні основи для цих змін. І люди насправді ставлять 
політичні вимоги. Але це ми можемо створити тільки разом з слухачем і тільки зі слухачем. 

Павло Шеремета: Запит насправді є, але він не є організованим просто. Між іншим, 
Майдан є перша спроба організації за останні 8-9 років. Будучи в Азії, я почув дуже таку 
хорошу фразу, що добро не завжди перемагає зло, добро перемагає зло тільки тоді, коли воно є 
організоване. Тому що переважно зло є організоване. 

– А цей Євромайдан, на Ваш погляд, є організований? 

Павло Шеремета: Майдан з достатньо хорошими елементами організації. Але це 
потрібно продовжувати, тому що це тільки-тільки початок. І запит є, він бурлить. Зрештою, ми 
бачили тут поруч на площі. Потрібно продовжувати організовувати цей запит. І тоді, як в 
демократичній країні, по-європейськи, можемо цей запит просто подати. 

– Ми вже торкнулися теми так званого кредиту. Хоча, мабуть, некоректно так сказати. 
Це купівля Росією українських держоблігацій. Так? 

Віктор Пинзеник: Поки що невідомо. 

– Навіть невідомо що це, так? Але ж ми знаємо, що під час візиту президента Януковича 
до Москви був ще другий пункт – теж економічний. Ця сама знижка аж на третину ціни на 
російський газ. Як ви вважаєте, панове, що це? Ніби з’ясувалося, що щокварталу це може бути 
змінено. І це не значить, що гарантовано до 2019 року, поки діє ще та угода, буде 268,5 долара 
за тисячу кубів, як зараз декларовано. Так? Цей пункт, що означає? 

Віктор Пинзеник: Нічого не означає. Немає такої ціни в угоді. Я крутив угоду і вверх, і 
вниз, і вліво, і вправо, я такої ціни не знайшов. 

– А що ж було тоді декларовано? 

Віктор Пинзеник: Декларація є. Я з цим згодний. Я не заперечую. Навіть у тексті 
доповнення є ціна: 268. Але там є одна умова, що для того, щоб ту ціну отримати, має бути ще 
одна додаткова угода між «Нафтогазом України» і РАТ «Газпром», яка укладатиметься з 1 
числа, місяця, кварталу… 

– І вже 1 січня має бути укладена? 
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Віктор Пинзеник: Звичайно. Почитайте, будь ласка, два пункти всього. Або подивіться 
мої коментарі, бо я посилаюся на текст угоди. І там чітко записано: якщо до 1 січня 2014 року 
не буде підписана угода, то дивись угоду 2009 року. Діє та ж сама угода. 

Квартальний перегляд означає, що, очевидно, є якісь зобов’язання, які будуть викликати 
на килимок, якщо будуть зобов’язання виконані, тоді можливо. 

– А другий пункт, за Вашими словами, який? Ви казали, що два пункти. 

Віктор Пинзеник: Перший пункт каже, що застосовується коефіцієнт поправочний, але 
тільки при наявності додаткової умови. Другий пункт каже, що з 1 січня при наявності цієї 
угоди коефіцієнт підбирається таким чином, щоб ціна була 268,5 доларів. 

Тобто, я тут хочу уточнити інформацію, яку подають, що ціна газу, енергетичних 
ресурсів, як база визначення ціни на газ, взагалі не має значення. Але тільки при певних умовах. 
Якщо ці умови, контракт не підписаний з будь-яких причин, то діє коефіцієнт 1. Тобто діюча 
формула ціни. 

– Ця купівля Росією, яка теж була декларована на 15 мільярдів доларів українських 
державних облігацій, відбуватиметься в якій валюті, відомо? У доларах, рублях? 

Віктор Пинзеник: Учора я дивився перше рішення українського уряду з цього приводу, 
де сума визначена в доларах. Але я допускаю, що наступні можуть бути в рублях. По-друге, я 
допускаю, бо умови емісії не визначені. 5% – це ще не є ціна. 

– Тобто, ці річні? 

Віктор Пинзеник: Так, бо це ставка купонного доходу. Це виплата, яку платять тримачу 
облігацій. Але тут гра буває інколи на запозичення. Ви позичаєте 100 мільйонів доларів, а на 
рахунок отримуєте 95. У вас 5 мільйонів уже беруть, як плату за угоду, і плюс додаткових 5%. 
Я цього ще не бачив, і ніхто не бачить, тому сказати про реальну ціну ще неможливо. Це буде 
можливо, коли буде проведена перша угода. 

– До кінця так і не зрозуміло, що саме Віктор Янукович підписав у Москві, як я вас 
розумію, панове. Ці купівлі держоблігацій України Росією, знижка ціни на газ… 

Ми згадали Євромайдан, але ми маємо і «антимайдан». Там прийшли люди. Зараз не 
будемо порушувати питання, за гроші чи ні. Вони там є, є східні регіони. Знову ж таки ця 
проблема, яка ще до переговорів Януковича у Москві постійно виникала, і вона нікуди не 
поділася. Якби ми все ж таки пішли європейським шляхом, підписали асоціацію, далі й далі, ми 
отримували кредити не від Росії, а від наших західних партнерів, але ми маємо ці регіони з 
їхніми шахтами, з їхніми підприємствами, які орієнтовані на Росію. Той же Крюківський завод, 
директор якого був присутній на круглому столі, харківські підприємства тощо. Що з цим 
робити? Чи не був би, як урядовці зараз говорять, повний занепад і катастрофа економіки, якби 
ми пішли європейським тільки шляхом? 

Павло Шеремета: Не було б. 

– Тим більше російська позиція вже була зрозуміла ще до всього, як вони обмежували 
експорт України. Вони вже показали, що могло б бути. 

Павло Шеремета: Є досвід Східної Європи: Польща, Прибалтика, які мали ті ж самі 
проблеми. Є досвід Грузії, якій взагалі все перекрили. Це просто вимагає виходу на інші ринки. 
Причому не тільки західні, але й східні. 

– Це реально? Нас там чекають? 

Павло Шеремета: Нас ніде не чекають. Нас і в Росії не чекають. Нас ніде не чекають. Ці 
місця треба завойовувати. Розумієте? Очевидно, там глобальна конкуренція. Але це добре. 

Я іншу метафору застосую. Давайте у футболі повводимо всі візи і не будемо впускати 
сюди європейців, будемо грати просто в національний чемпіонат або в російський об’єднаний 
чемпіонат. Цікаво це буде? Очевидно, що в Західній Європі грають краще. Очевидно, що в 
Латинській Америці грають краще. Але якщо ти з ними не будеш грати, ти ніколи не будеш 
грати на тому рівні. 
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– А за цією Вашою футбольною аналогією, якщо дійсно повністю відкрити, то будуть у 
нас тільки одні гравці з Бразилії і з Заходу. Ні? 

Віктор Пинзеник: Твердження про відкриття України – неправда. Чому? Бо і ми так 
відкриті. Подивіться на урядовий сайт. Середня ставка мита в Україні для європейських товарів 
5%. Вона погоди не робить. Українська економіка успішно конкурує з імпортом уже сьогодні. 
Ще раз. 5% – чинна ставка. Навіть менша. Угодою передбачається ставка – 2,42%. Причому з 
10-річним періодом. 

– Угода про євроасоціацію? 

Віктор Пинзеник: Так. Що робить Європа? У 15 разів зменшує ставки мита. Чому аграрії 
недаремно підняли шум з приводу непідписання? Бо їм відкривається ринок, де 500 мільйонів 
покупців! 

– Чому ж вони тоді галас здійняли? 

Віктор Пинзеник: Невідома інформація людям. І дуже варто про це говорити. Ніхто ж не 
каже, що нам треба відвернутися від Росії. У нас з Росією є угода про вільну торгівлю. Україна 
готова підтримувати її. А той тиск, який чиниться, не має нічого спільного з економікою. 

– Ми могли б його подолати, підписавши угоду про євроасоціацію? Ми могли б дати 
свою відповідь на такий тиск Росії? 

Віктор Пинзеник: Коли закривають безпідставно ринок, то тим більше, коли вам 
відкривають інший ринок… 

– Це стимулювало б тоді нас. 

Віктор Пинзеник: Звичайно! Можливість збуту, де вам знижують ставку. 

– У тому числі це стосується цих східних, південних регіонів? 

Віктор Пинзеник: Європейський ринок знижував ставку до 0,5% мита. Тобто, це 
можливість продажу багатьох товарів на… Я не кажу, що це станеться миттєво. 

– Але був шанс? 

Віктор Пинзеник: Звичайно. 

Павло Шеремета: Я вважаю, що це ексцес історії. Через 5-7 років і Росія, і Україна 
будуть мати асоціацію з ЄС. І це буде глобальна економіка. … 


